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Z Á P I S 

z úvodního zasedání Krizového štábu Jihočeského kraje 

dne 15. 09. 2024 

č.  2 /KŠ/2024   

================================================== 

Důvod svolání: KŠ JčK byl svolán v souvislosti s nepříznivým vývojem hydrometeorologické 
situace a s řešením rozsáhlé mimořádné události způsobené povodněmi 
 
Zasedání zahájeno v: 9:00 hodin  
 
Místo a forma jednání: KÚ JčK kombinované prezenční /videokonferenční  
Přítomnost: dle prezenční listiny  
 
1. Zahájení  
MUDr. M. Kuba, hejtman JčK 
Úvodní seznámení se situací + činností povodňové komise 

- povodí Vltavy provedlo úpravy na průtoku Římova, Roudné – hladina odpovídala provedeným 
operacím;  

- Husinecká nádrž – v 6 hod. ráno dosažen přeliv, oznámeno všem starostům, realita – přítoky 
se zpomalily (přeliv ve 3 hod. v noci, prováděla se vyrovnávací manipulace – průtok začal 
stoupat mezi 6-7 hod.); odtok je 35 kubíků;  

- povodňová komise – obava ze situace na Lužnici;  

- situace je zvládnutá, evakuováno cca 400 obyvatel v různých okresech; problémy v dopravě 
byly hlášeny a prezentovány veřejnosti 

 

2. Situace a prognóza vývoje krizové situace 
Ing. P. Polcar, ředitel ČHMÚ, pobočka ČB  
- zataženo, vrací se mírnější déšť; Novohradské Hory – denní úhrn srážek max. do 40 mm, 
Šumava – 30 mm, zbytek 25-30 mm; očekávaný déšť 16.9. - Novohradské Hory 30-45mm, 
Šumava do 60 mm, zbytek kraje 15 -35mm; předpoklad úterý Novohradské Hory do 10 mm, 
Šumava 15 mm, zbytek kraje 1-10 mm;  
 
M. Kuba – počítáno v Novohradských Horách za 48 hodin 80 mm srážek; 
 
- popsal prostřednictvím prezentace aktuální průtok, modré části – očekávané kulminace; 
očekáváno v Zátoni 126 kubíků dnes v poledne; Březí 2 SPA dnes odpoledne (260 kubíků), 
Roudné – odhad kulminace dnes v poledne 242 kubíků, ČB – 2 SPA, 490 kubíků dnes kolem 
poledne; problém Pilař – 211 kubíků (50letá voda), kulminace dnes večer, znepokojivý je 
okamžitý vývoj, voda stoupá rychleji než předpokládá model (způsobeno enormním přítokem 
Lužnice); 
 
M. Kuba – Pilař 211 kubíků dnes večer 
 
Rodvínov – dnes večer 1 SPA, Lásenice – dnes odpoledne 52 kubíků, problémy Hamr na 
Nežárce – 206 kubíků zítra ráno (vzata v úvahu poslední předpokládaná manipulace na 
Novořických splavech), Klenovice - 260 kubíků (zítra večer), Bechyně – v noci z pondělí na 
úterý 313 kubíků; Heřmaň na Blanici – odpoledne přes 100 kubíků, Písek – dnes odpoledne 
318 kubíků, bude to kolísat; Dolní Ostrovec - 1 SPA; 



2 

 

 
 
Ing. J. Baloun, ředitel Povodí Vltavy, závod Horní Vltava  
- Husinec – tento stav tam bude trvat několik dnů (může panovat nervozita, že nádrž 
nevypouštíme; je třeba zdůraznit, že pokud se nedostáváme pod 30 kubíků, nemůžeme 
odpouštět; není očekávána dramatická vlna; 
- Římov – proběhly dílčí vyrovnávací manipulace během noci až na současných 150 kubíků, 
zbývá 18 cm volného prostoru; při současném přítoku naplněnost za 4 hodiny, pokud bude 
stejná dynamika sestupu na přítoku – 150 kubíků udržíme, pokud ne, bude zvyšováno na 160-
170 kubíků; Havlíčkova kolonie 10-20letou vodu povrchově ustojí; 
 
M. Kuba – predikce srážek v Novohradských Horách může něco udělat? 
 
J. Baloun – odpovídá, že způsobí podobnou situaci jako na Husinci, nečekáme vyšší kulminace, 
budeme čekat, až to zaklesne; bude dlouho vlekle setrvalý přítok; princip – využít možnosti 
zvýšeným průtokem, než ukládá manipulační řád (vytvořit si případnou rezervu); 
- soutok Lužnice-Nežárky – Nežárka není dramatická, ale vzhledem k tomu, co se děje na Pilaři, 
je třeba začít využívat volný prostor rybníku Rožmberk; byla provedena základní manipulace, 
kterou umožňuje manipulační řád, od 8 hod. se začalo odklánět 10 kubíků na Rožmberk, od 9 
hod. zasedá pov. komise ORP Třeboň, kde je navrhováno provést - v 10 hodin začít na 
Rožmberk převádět 20 kubíků, v 11 hod. přidat na 30, ve 12 hod. přidat na 45 kubíků; 
navrhované manipulace je proto, aby mohla zareagovat povodňová ochrana ve Veselí nad 
Lužnicí; je to lokálně v různých kompetencích; nemusíme přijímat usnesení, pokud by se ukázal 
polední běh modelu, muselo by být navrhováno cca 60 kubíků; 
Zatím nenavrhujeme zvyšovat odtok nádrže Rožmberk, aby stará řeka mohla přijímat přirozené 
přítoky z okolních rybníků; profil Hamr s námi navrženou kompenzační manipulací vychází 
kulminace 210 kubíků (převedeno do čísel – protipovodňová ochrana ve Veselí je na Nežárce 
stavěna na 200 kubíků návrhových s převýšením 230 kubíků);  
 
M. Kuba – při tomto tempu odklánění dotaz na časovost Rožmberku? 
 
J. Baloun (promítnut graf – Hamr, tok Nežárka, předpovědní profil kategorie A), 10 mil. kubíků 
by odkláněním bylo spotřebováno orientačně za cca 2 dny; byl by prostor přivést to na přeliv; 
to se nelíbí v Třeboni, současně je o tom jednáno; 
 
M. Kuba - nyní rozhoduje pov.komise  ORP Třeboň, pokud se doberou výsledku, je to možné 
provést, pokud by došlo ke střetu mezi návrhem J. Balouna a jejich, musela by vstoupit Krajská 
pov. komise; pokud bychom operace dělali, dnes ráno musíme oznámit Veselí, že se budou 
potýkat s 50letou vodou (možná i vyšší);  
 
J. Baloun – musí si to tam hlídat; hrozí přelití 5cm; 
 
-Obec Dráchov – mají vybudovanou a aktivovanou ochranu na 20letou vodu (predikce jsou 
20-50letou vodu); hrozí, že vybudovaná ochrana může být překonána; Soběslav má ochranu 
na 20-50letou vodu vybudovanou; 
 
M. Kuba – v souvislosti s přijetím opatření bude svoláno speciální ORP Soběslav (+ HZS, 
J. Baloun); dotaz na čas? 
 
J. Baloun – odpověď - podle profilu Klenovice 16.9. v poledne;  
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Ing. V. Drexler, Povodí Moravy, stanice Dačice (on-line) 
Dyje – 1 SPA, pouze zalité louky; Novoříšská přehrada se plní a předpuštěné rybníky nad 
Dačicemi zafungovaly; 
 
M. Kuba – Nežárka ve vztahu k Hradci před soutokem, očekává se problém? 
 
V.Drexler  – drama se nečeká; 
 
Ing. J. Hůda, Ph.D, Rybářství Třeboň 
-dotaz, zda jsou započítány 15 kubíků z okolí z prostřední stoky (na Rožmberk půjde 60 kubíků) 
 
J. Baloun – jde o přítok, který půjde do Rožmberka; o to bude rychlejší plnění, nebude se 
promítat do Hamru;  
 
M. Kuba – bavíme se o faktoru dalších přítoků do Rožmberka, které zkrátí 2 dny nevíme o 
kolik; 
 
J. Hůda – vystoupil z povodňové komise Třeboň (zástupce p. Malecha); upozornil na jiné 
složení povodňové komise; podle vývoje situace je přesvědčen, že Rožmberk budeme muset 
nahnat nad bezpečnostní přeliv; při počátečním rozlití budou škody v Třeboni téměř nulové, 
upozornil na problém majetkoprávních vztahů (rybník Rožmberk je soukromý majetek); žádá, 
aby to přebrala Krajská povodňová komise; Rožmberk je severně od Třeboně, ohrožuje ho 
pouze zpětná voda;  
 
M. Kuba - jde o vnitřní právní nastavení; budou nastaveny případné kroky; bude vyřešeno; 
 
Ing. Miroslav Točín, zástupce Eg.D 
Na hladině rozvoden bez problémů, 14 poruch na hladině (na hladině vysokého napětí), co se 
týká vypínání 5 poruch, velké poryvy větru (+ další 2 poruchy);  plyn – odstavena 1 regulační 
stanice u Malše, nemá vliv na stav tlaku v ČB;  v ČK plyn Latrán; 
 
Ing. Princ – JVS 
- Bez problémů, vodojemy naplněny; Písek najel na 100% zásobení ze soustavy; 
 
Ing. D. Bolha, ČEVAK  
-do dnešního rána odstaveno 30 čistíren odpadních vod (včetně ČB); bude sledován stav a 
čistírny budou obnovovány do provozu; pitná voda – bez problémů; čekáme na vývoj 
v Bavorově; 
 
Oblast dopravy  
JUDr. A. Tetourová, vedoucí ODSH-KÚ 
-uzavřeno v průběhu noci 15 úseků silnic, dnes ráno se zavíral Suchdol, směr na Klikov, 
v Lásenici silnice 3 tř., uzavírka v ČK na silnici I. třídy; již je zprovozněno; Polečnice OK, v ČB 
uzavřen most mezi Roudným a Vidovem, uzavřena silnice od jižní tangenty směr Římov; 
 
Ing. J. Kafka, ředitel Jikord 
Nejezdí se na 3 tratích, zajištěna náhradní autobusová doprava; zítra začíná 90denní výluka 
Kájov-Šumava; MHD jezdí dle možností; 
 
MUDr. M. Slabý, ředitel ZZS JčK 

- v souvislosti s povodněmi 4 ošetření, nikdo v ohrožení; posádky ZZS jsou na místě, dispečink 
je posílen; letecká ZS dle letových podmínek; 
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- dotaz – pod Veselí poteče do Soběslavi Černovický potok, kde by mohlo být více vody 
z Vysočiny; 

J. Baloun – potoky jsou součástí prognostického modelu; 

 
Brig. Gen. Mgr. Bc. L. Procházka, ředitel KŘ Policie JčK 
– bez problémů, v pohotovosti 2 potápěči; začíná pomoc na Ostravsku; 

 
Ing. M. Sviták, ředitel HZS JčK 
-za 24 hodin 555 výjezdů; současně se nepytluje, větší problém na Kaplicku, kde se utrhla 
lávka – dokud neklesne voda, není možné s tím nic dělat (není v hlavním proudu);  
 
M.Kuba – potřeba HZS k úvaze v ORP Soběslav (úvaha o pytlích, písku) 
 

Oblast sociálních věcí  
L. Kozlová, radní JčK 
 -  1 evakuace do H. Stropnice, evakuace 2 osob do Domova pro seniory Netolice 
- osloveny všichni vedoucí soc. odborů v souvislosti s potřebami zaměstnanců, se všemi 
v kontaktu, bez problémů; 
 
 
Oblast školství /tělovýchovy /mládeže 
Ing. H. Šímová, vedoucí OŠMT-KÚ 
-ve spojení se všemi školami, bez problémů; horší problém může být vítr;  
- požádala o rozhodnutí k případnému plošnému vyhlášení ředitelského volna, nebo jen 
v nějakých oblastech (rozhodnout do 13 hodiny) 
 
M. Kuba – projednat lokálně; rozhodnutí ponechá na ředitelích škol; 
 
Oblast zdravotnictví 
Mgr. I. Turková 

- Bez problémů 
 
F. Talíř – dotazy občanů na vysoušeče; 
 
M. Spálenková – budou monitorovány postižené obce, zjišťovány zatopené domy; požádala 
hejtmana o aktivování panelu; bude domluven systém monitoringu, sběr potřeb, předání 
žádostí; bude sdělen výsledek; 
 
M. Kuba - včera proběhl Ústřední krizový štáb, zaměřit se na dva procesy – udržení hladin na 
Římově, Husinci, vyřešit stav na Lužnici, následně zaměřit se na vysoušení, úklid; 
- je zneklidněn vývojem srážek; 
 
J.Baloun – srážky jsou v modelech promítnuté; 
 
Eg.D. – předpokládá se vyhlášení kalamitního stavu v Eg.D. v souvislosti se situací na Moravě; 
 
M. Kuba – požádal, aby v případě významných změn podali členové KŠK informaci M. 
Spálenkové; 
 
J. Baloun – kolegové v Třeboni potvrdili, že krajem navrhované manipulace komise přijala; 
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Rybářství Třeboň - přesto navrhuje, že čím dříve to přebere Krajská povodňová komise, tím 
lépe; 
 
 
Povodňová komise – setkání v 18 hod. (k aktualizaci Lužnice), setkání s ORP Soběslav ve 
13 hodin v kanceláři ředitele KÚ (+ J. Baloun, HZS + zástupce Eg.D) 
 

 
Příští zasedání KŠ JčK 16. 9. 2024 

▪ v 9:00 hodin 
▪ způsob svolání v případě, že nebude stanovena hodina 
▪ režim jednání KŠ JčK : prezenčně /VK / kombinované  

 
Zasedání bylo ukončeno v 9:50 hodin. 
 
 
 
 
 

 MUDr. Martin Kuba 
       hejtman kraje  
předseda Krizového štábu Jihočeského kraje 

 
 
 
 
Zapsala: R. Mrázková 
Zkontrolovala:  
 
 
 
 


